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RG - 0002.P.XXXIV.201         
            

P R O T O K Ó Ł   NR   XXXIV / 2013 
 

z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą w dniu 26 września 2013 r. 
 

Punkt 1.  
Otwarcie Sesji.   
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 
Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4. 
Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski.. 
Punkt 5. 
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami.  
Punkt 6.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami.  
Punkt 7. 
Przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia składów osobowych 
stałych Komisji Rady Gminy oraz wyboru Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej.   
Punkt 8.  
Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie prawa użytkowania 
wieczystego nieruchomości do Polskich Kolei Państwowych Spółka Akcyjna.  
Punkt 9. 
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 r. 
Punkt 10. 
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie na lata 2013-2016. 
Punkt 11. 
Interpelacje Radnych. 
Punkt 12. 
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 13. 
Zamknięcie sesji. 
 
Ad 1) Otwarcie Sesji.   

Przewodniczący pan Janusz Janicki otworzył XXXIV Sesję Rady Gminy i powitał 
Radnych Gminy Nowe Miasto nad Wartą, Sołtysów pana Wójta oraz zaproszonych gości. 

 
Ad 2) Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że na ustawowy stan 15 Radnych obecnych                     
jest 12 Radnych, w związku z powyższym,  podjęte uchwały będą prawomocne. 

 
Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 

W punkcie tym Przewodniczący informował, że w związku z ustaleniami jakie miały 
miejsce na posiedzeniu wspólnym komisji o wycofaniu z porządku obrad uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie prawa użytkowania wieczystego nieruchomości do 
Polskich Kolei Państwowych Spółka Akcyjna, składa wniosek formalny o wycofanie punktu 
z obrad. Za wycofaniem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie prawa 
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użytkowania wieczystego nieruchomości do Polskich Kolei Państwowych Spółka Akcyjna, 
opowiedziało się 12 Radnych. Następnie Przewodniczący poinformował, że w miejsce 
usuniętej z obrad uchwały składa wniosek formalny o wprowadzenie uchwały w sprawie 
wyrażenia woli przystąpienia do opracowania i wdrożenia Planu gospodarki niskoemisyjnej. 
Za wnioskiem formalnym Przewodniczącego opowiedziało się 12 Radnych.  
W związku z powyższym porządek posiedzenia przedstawia się w sposób następujący:  
(…) 
Punkt 4. 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5. 
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami.  
Punkt 6.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami.  
Punkt 7. 
Przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia składów osobowych 
stałych Komisji Rady Gminy oraz wyboru Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej.   
Punkt 8.  
Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do opracowania i wdrożenia Planu 
gospodarki niskoemisyjnej. 
Punkt 9. 
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 r. 
Punkt 10. 
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie na lata 2013-2016. 
Punkt 11. 
Interpelacje Radnych. 
Punkt 12. 
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 13. 
Zamknięcie sesji. 
 
Ad 4) Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 

Przewodniczący poinformował, że protokół z Sesji tradycyjnie  zamieszczony jest na 
stronie internetowej Urzędu, Przewodniczący poprosił o ewentualne uwagi do protokołu. 

Radna Zofia Kędziora informowała, że nie ma żadnych poprawek do protokołu, ale 
przy okazji głosowania za przyjęciem protokołu pragnie sprostować wypowiedź Wójta. Gdyż 
w protokole z zebrania wiejskiego dnia 22 września 2012 roku było zapisane, że zostanie 
położony dywanik na ulicy Wiejskiej i Leśnej. Również w funduszu sołeckim tego roku było 
planowane finansowanie położenia dywanika asfaltowego na ulicy Wiejskiej i Leśnej, a nie 
jak to było powiedziane, że tylko na Wiejskiej. 

Przewodniczący stwierdził, że w związku z brakiem uwag można przegłosować 
przyjęcie protokołu. Protokół z  XXXIII Sesji został przyjęty 11 głosami za, 0 głosów 
przeciwnych, 1 głos wstrzymujący. 
 
Ad 5) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami.  

Przewodniczący poinformował, że odbywają się zebrania sołeckie dotyczące 
rozdysponowania środków funduszu sołeckiego, Przewodniczący wyraził zdanie, że fundusz 
jest potrzebny,  a działania prowadzone w sołectwach są widoczne. Działania poszczególnych 
sołectw idą w dobrym kierunku, są to działania integrujące społeczność lokalną, poprzez 
imprezy kulturalne, są to działania upiększające poszczególne sołectwa, które przynoszą 
widoczne efekty. Przewodniczący wyraził opinię, że zarówno Radni jak i pan Wójt, jak i cała 
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społeczność lokalna jest zadowolona z działań jakie odbywają się w sołectwach.                         
Na zakończenie pan Janusz Janicki życzył powodzenia w podejmowaniu decyzji jakie                       
w chwili obecnej czekają i sołtysów i mieszkańców, o cel rozdysponowania środków z 
funduszu sołeckiego.  
Kolejno Przewodniczący poruszył temat remontu drogi na ulicy Strzeleckiej. Przewodniczący 
prosił, aby pan Wójt odniósł się do tego jaki będzie zakres prac na tej ulicy, gdyż część drzew 
jest wyciętych, część drzew jest zaznaczona, a różne wokół tego chodzą pogłoski. 
Kolejno pan Janicki informował, że była możliwość uczestniczenia w otwarciu pięknego 
obiektu nad Wartą, portu Marina pod Czarnym Bocianem, Przewodniczący zachęcał do 
odwiedzania obiektu, gdyż jest to niebywała promocja Gminy. 
Następną sprawą jaką poruszył pan Janicki jest sprawa poruszana na poprzedniej sesji przez 
jedną z Radnych dotycząca udzielenia pomocy jednej z mieszkanek Gminy Nowe Miasto nad 
Wartą. Osoba ta twierdziła, że nie otrzymała pomocy, o jaką prosiła, a w każdym razie nie               
w takim zakresie jakby oczekiwała. Na dzisiejszej Sesji jest pani Kierownik Ośrodka Pomocy 
Społecznej, która skrótowo przedstawi tą sytuację, przedstawił czy rzeczywiście osoba ta 
otrzymała pomoc czy nie.  
 Pani Iwona Golińska, Kierownik OPS informowała, że powie na ten temat tyle ile 
może, sytuacja socjalno- bytowa tej pani i jej rodziny jest Ośrodkowi doskonale znana.                       
Ta pani od wielu lat korzysta z pomocy społecznej, obecnie również jest objęta pomocą 
zarówno finansową jak i rzeczową. Praktycznie pani ta otrzymuje cały wachlarz pomocowy. 
Z tą panią prowadzona jest również praca socjalna, prowadzony jest też systematyczny 
monitoring z uwagi na podjęte działania w tej rodzinie, w miarę możliwości Ośrodek stara się 
też zaspokoić potrzeby tej pani. Pani Kierownik prosiła, aby gdy zaistnieją takie trudne 
sytuacje to bardzo prosi o kontakt z Ośrodkiem Pomocy, wtedy będzie można porozmawiać                
i niektóre kwestie czy informacje rozbieżne sobie wyjaśnić.  
Pan Przewodniczący podziękował pani Kierownik za dyplomację i wyjaśnienia, a następnie 
przeszedł do punktu kolejnego.            
 
Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami.  
 Pan Aleksander Podemski, informował, że przetarg na remont nawierzchni asfaltowej 
na ulicy Strzeleckiej został rozstrzygnięty. Po dokładnym rozeznaniu zakres prac będzie 
obejmował położenie dwóch warstw dywanika asfaltowego, wymianę krawężników, 
wykonanie obniżeń ściekowych, aby woda deszczówka miała swobodny odpływ do kratek 
ściekowych, w trakcie planowania tych prac okazało się, że będzie trzeba usunąć kilka drzew, 
które niszczą asfalt. Prawdopodobnie, po sezonie zostanie wydana decyzja na usunięcie 
kolejnych drzew, wraz z planowaniem wymiany chodników które na tej ulicy się znajdują.  
Zakończono przedsięwzięcie finansowane ze środków Unii Europejskiej tj. świetlica 
Kruczyn, parking, plac zabaw, elewacja. Zostanie też sfinalizowana nawierzchnia w Klęce. 
Przygotowywana jest też podbudowa na ulicy Wiejskiej w Boguszynie, jak i  w Kruczynku 
gdzie w najbliższym czasie będzie robiony dywanik asfaltowy. Rozstrzygnięto przetarg na 
ulicę Zamkową, będzie też rozstrzygnięty przetarg na ulicę Mickiewicza i Kochanowskiego w 
Chociczy. Można powiedzieć, że wszystkie planowane w tym roku inwestycje będą 
wykonane, oprócz rekultywacji składowiska gdyż jest już wstępna decyzja, że będzie to 
finansowane z  Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska, dlatego harmonogram w tym 
zakresie został zmieniony, nastąpi to w przyszłym roku. W tym roku nie będzie też 
realizowana inwestycja budowy chodnika w Wolicy Pustej, ale środki na ten cel są 
zabezpieczone na szczeblu Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych, w tej chwili 
przygotowywane jest jeszcze pozwolenie na budowę. W końcowym etapie jest też budowa 
gazociągu do Wolicy Nowej. Są też rozstrzygnięte projekty na budowę placu zabaw                      
w Gminie Nowe Miasto - będzie ich aż 4. Kilka dni temu podpisano również umowę                               
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z Marszałkiem na budowę kanalizacji w Boguszynie. Ponadto odbywają się zebrania sołeckie 
związane z rozdysponowaniem środków na fundusz sołecki, potrzeb jest wiele,  na każdej wsi 
są inne, zebrania mają różny przebieg, a ograniczenia funduszowe są dość duże. Ponadto 
złożony został wniosek na budowę schetynówki, jest to wniosek na ponad 4 miliony złotych, 
ostatnio Rada Ministrów podjęła mało optymistyczną decyzję, tzn. środki są czterokrotnie 
mniejsze niż bywały na ten cel, na kraj pozostała kwota 250 milionów złotych, jak się policzy 
przez województwa to pozostanie na każde województwo po 3-4 projekty, a gmin w 
województwie jest ponad 200, powiatów ok. 50.       
 
Ad 8) Przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia składów 
osobowych stałych Komisji Rady Gminy oraz wyboru Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej.   

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, w związku z brakiem pytań, 
przeszedł do głosowania.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów 
„wstrzymujących”.  
► Uchwała Nr XXXIV/209/2013 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 26 września 
2013 r., stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad 9) Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do opracowania                              
i wdrożenia Planu gospodarki niskoemisyjnej. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, w związku z brakiem pytań, 
przeszedł do głosowania.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów 
„wstrzymujących”.  
► Uchwała Nr XXXIV/210/2013 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 26 września 
2013 r., wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad 10) Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 r. 

Przewodniczący głos w tym punkcie oddał pani Elżbiecie Mnich- Skarbnikowi 
Gminy. Pani Elżbieta Mnich informowała, że od ostatniej komisji dokonano kilka zmian, 
które pani Skarbnik omówi. Dokonano zmian dlatego, że Urząd otrzymał dwie informacje od 
Wojewody o zmniejszeniu dotacji celowej dotyczącej Ośrodka Pomocy Społecznej. 
Wprowadzono również dotację na wychowanie przedszkolne, idzie to na zajęcia dodatkowe. 
Otrzymano 20 % dotacji na wydatki związane z funduszem sołeckim za rok ubiegły jest to 
kwota 52 000,64 zł. Zespół Szkół w Klęce będzie realizował program Comenius będzie to 
program realizowany w latach 2013- 2015. Na program Gmina otrzyma 20 tys. euro, będzie 
to wypłacone w polskiej walucie w zależności jakie będzie przeliczenie walutowe, 80 % tej 
kwoty zostanie wypłacona w 2013 roku, a pozostałe 20 % w 2015 po rozliczeniu projektu. 
Otrzymano także dotację na pomoc materialną dla uczniów, dotacja jest od Wojewody na 
wyprawkę szkolną jest to kwota 23 268,00 zł. Na wychowanie przedszkolne otrzymano 
62 721,00 zł. Na Ośrodek Samopomocy w Chromcu jest zwiększona dotacja na wydatki 
bieżące na kwotę 9 560,00 zł oraz na prowadzenie świadczeń rodzinnych i świadczeń                  
z funduszu alimentacyjnego zwiększono dotację o 258 071,00 zł. W związku z czym dochody 
rosną o 475 040,52 zł a więc po zmianie będą wynosiły 7 526 208, 28 zł. Po stronie 
wydatków wprowadzono dotację pomocy społecznej co widać w uzasadnieniu, w takiej samej 
kwocie co była dotacja. Na oddziały przedszkolne wydawana jest kwota 23 598,00 zł, na 
przedszkola 39 123,00 zł. Bilans wychodzi w ten sposób, że wydatki rosną o 439 643,00 zł                
i będą wynosiły po zmianie 30 628 137, 73 zł. Ponieważ wydatki wzrosły mniej niż wzrosły 
dochody z tego tytułu nadwyżkę budżetową na pokrycie deficytu zmniejszamy o 35 397, 92 
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zł, a więc będzie wprowadzona do budżetu w wysokości 3 151 918, 01 zł. Z tym co zostało 
wyżej przedstawione wiąże się Wieloletnia Prognoza Finansowa.       
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących”.  
► Uchwała Nr XXXI/211/2013 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 26 września 
2013 r., wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad 14) Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie na lata 2013-2016. 

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących”.  
► Uchwała Nr XXXIV/212/2013 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 26 września 
2013 r., wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad 15) Interpelacje Radnych. 

W związku z brakiem interpelacji Przewodniczący zaproponował przejście do punktu 
kolejnego. 

 
Ad 16) Wolne głosy i wnioski. 

• Jako pierwszy głos zabrał Radny Juliusz Twardowski, który informował, że czytał 
dość kuriozalne stwierdzenie na temat ustawy śmieciowej, kwestia dotyczyła 
składania opłat. Gdzieś się dopatrzono, że jeżeli dwie rodziny mieszkają w jednym 
gospodarstwie domowym, np. rodzice z dziećmi, rodzice są właścicielami i nie mają 
konta a dzieci przekazują odpłatność z własnego konta to izba skarbowa dopatrzyła 
się, że tak nie wolno bo podatek powinna płacić ta osoba która jest właścicielem. 
Gotówkowo można zapłacić, ale z konta już nie.     

Na salę posiedzenia do grona Radnych dołączyła Radna Julia Rzepka.  
Wójt Gminy, informował, że coraz bardziej kombinuje się jakby nie zapłacić za 
śmieci.  Zmniejszył się strumień odpadów trafiających na instalację o 80 %. Jest to 
duży problem, ponieważ strumień odpadów jest ogromny, dla gminy podstawą do 
pobierania opłat jest deklaracja, na której jest wypisane ile osób zamieszkuje 
gospodarstwo domowe.  

• Radny Wincenty Pawelczyk, informował, że system śmieciowy będzie jeszcze 
dopracowany, bo jest to chora sprawa, odbieranie gabarytów raz w roku jest też 
niemądrym rozwiązaniem, miasta są zawalone, ponieważ nie ma gdzie ich wynieść. 
Sprawa makulatury w skupiskach blokowisk jest też problemem, Radny musiał wejść 
w układ z panem Nagłym który makulaturę odbiera, w przeciwnym razie miały 
problem z makulaturą.    

• Radna Zofia Kędziora, informowała, że w Sołectwie Boguszyn mieszkańcy żalą się że 
zapominają o odpłatności za śmieci ponieważ nie ma żadnego druku, żadnego nakazu, 
dlatego to z pamięci umyka.  
Pani Elżbieta Mnich informowała, że nie ma możliwości wysyłania nakazów 
płatniczych do każdego gospodarstwa, na tym ten system między innymi polega,                    
że należy pamiętać o odpłatności do 15 każdego miesiąca.  
Wójt informował, że nie stoi też nic na przeszkodzie, aby zapłacić za śmieci do końca 
roku, lub kilka miesięcy do przodu.  

• Radna Julia Rzepka, pytała, czy zostało coś ruszone w kwestii mieszkanki która 
prosiła o pomoc, o czym Radna na poprzedniej sesji mówiła. 
Przewodniczący informował Radną, że na początku dzisiejszej Sesji pani Kierownik 
OPS-u w tej kwestii się wypowiadała.   
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• Radny Jacek Nyczke, pytał Radną kiedy ostatnio z tą panią rozmawiała, bo                           
w odczuciu Radnego sytuacja nie jest aż tak tragiczna, jak była przedstawiana. Ta pani 
w niedzielę była na Mszy Świętej w Kościele w Dębnie, a jak wiadomo żaliła się, że 
mąż ma się na 2 metry do niej nie zbliżać bo boi się o własne i dzieci życie.   
Przewodniczący prosił, aby jednak tej sprawy na forum publicznym nie rozstrzygać, 
bo jest to skomplikowana sprawa. Od tego jest pani Kierownik OPS i cały Ośrodek 
Pomocy.  

• Radny Zenon Wojciechowski, informował, że firma która wygrała przetarg na terenie 
Gminy Nowe Miasto, powinna odbierać wszystkie odpady. Ponieważ jak każdy 
zacznie oddawać odpady do innych firm to wtedy odpłatność w firmie która przetarg 
wygrała będzie wyższa.  

• Dyrektor GOK pan Maciej Kuderczak, informował, że jest już gotowy ramowy plan 
obchodów 730-lecia Nowego Miasta, łącznie z Biblioteką i przy współpracy sołectwa, 
od 7 października do 26 października odbędzie się cykl spotkań, na którym będą 
prezentacje, prelekcje, odbędzie się konkurs wiedzy, na zakończenie odbędzie się 
koncert. Pan Dyrektor zapraszał do uczestnictwa w spotkaniach, do zapoznania się                                         
z programem który zamieszczony będzie na stronie internetowej.  
Następnie pan Dyrektor zawiadomił, że strona internetowa Urzędu Gminy staje się 
leciwa, ma 5 lat, pan Dyrektor spotkał się z przedstawicielem, który administruje tą 
stronę i wypracowano wnioski, że strona ta zostanie odświeżona. Wprowadzone 
zostaną dwa ważne punkty dotyczące informacji najważniejszych wydarzeń oraz 
zostanie wprowadzony kalendarz imprez.  
Ponadto pan Dyrektor prosił, aby na kolejną komisję, wprowadzić punkt dotyczący 
informacji o planowanych imprezach plenerowych. Zostaną one przedstawione na 
piśmie, będzie można podyskutować, przeanalizować kwoty itd.  
Przewodniczący proponował, aby ustalić kogo zaprosić na tą komisję.  
Radna Zofia Kędziora proponowała, aby zaprosić przedstawicieli Stowarzyszeń. 
Zaproponowano również Sołtysów, oraz Dyrektorów Szkół.  

• Radna Julia Rzepka informowała, że pan Dyrektor przeprowadzał konsultacje ze 
Stowarzyszeniami, budżet wpływa do końca miesiąca i czy oby nie jest za późno na 
takie spotkanie. 

• Pani Skarbnik informowała, że do 10 października pan Kuderczak musi dostarczyć 
projekt budżetu, Rada musi otrzymać materiały do 15 października.  

• Pan Kuderczak informował, że dostarczy projekt budżetu zgodnie z przepisami,                    
a omawiany będzie kalendarz imprez.  

• Pan Grzegorz Gogulski, Sołtys wsi Klęka, dziękował za wsparcie finansowe dla 
sołectwa przy realizacji projektu budowy figurki pamiątkowej w Klęce, pan Sołtys 
dziękował także pani Sekretarz za pomoc w konstruowaniu wniosku na pozyskanie 
środków na ten cel. Ponadto pan Sołtys informował, że jeżeli chodzi o samochód 
strażacki to wszystkie sprawy formalne związane z zakupem auta są już załatwione, 
pozostaje teraz tylko czekać na samochód.   

• Radny Jacek Nyczke, informował, że OSP Wolica Kozia organizuje w sołectwie kurs 
samoobrony dla kobiet, na który Radny serdecznie zapraszał wszystkie panie. 
Odbędzie się to w niedzielę w godzinach popołudniowych.   

 
Ad 18) Zamknięcie sesji. 

O godzinie 1730 Przewodniczący zamknął XXXIV Sesję. 
Protokołowała                  Zatwierdził 
Podinspektor ds. rady gminy     Przewodniczący rady gminy 
Julita Ciarcińska-Wachowiak           /-/ Janusz Janicki 


